
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Grzegorza Czeleja

na 44. posiedzeniu Senatu
w dniu 20 listopada 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra spraw wewnêtrznych i administracji Jerzego Millera

Szanowny Panie Ministrze!
W ostatnich tygodniach NSZZ Policjantów coraz bardziej stanowczo alarmuje, ¿e ciêcia bud¿etowe

parali¿uj¹ pracê Policji, a przys³uguj¹ce policjantom z mocy ustaw œwiadczenia i inne nale¿noœci nie s¹
im od dawna regularnie wyp³acane.

Ustawa bud¿etowa, wed³ug powszechnie znanych danych, zak³ada, ¿e bud¿et Policji na rok 2009 bê-
dzie wynosi³ 9 168 909 tysiêcy z³. W rzeczywistoœci bud¿et Policji zmniejszono o 802 054 tysi¹ce z³.
W zwi¹zku z tym Ministerstwo Spraw Wewnêtrznych i Administracji oraz Komenda G³ówna Policji pod-
jê³y szereg dzia³añ zmierzaj¹cych do maksymalnej racjonalizacji wydatków. Mimo to z³ej sytuacji finan-
sowej Policji nie uda³o siê do tej pory poprawiæ.

W wyniku ciêæ bud¿etowych zmniejszono zasób kadrowy o trzy tysi¹ce etatów, a w wielu komendach
powiatowych ograniczono go nawet o 10%. Funkcjonariusze skar¿¹ siê, ¿e nie tylko wymaga siê od nich
dodatkowej pracy, ale tak¿e ³amane s¹ ich podstawowe prawa dotycz¹ce wyp³aty œwiadczeñ, takich jak
zwrot kosztów podró¿y, œwiadczenia urlopowe czy dodatki mieszkaniowe. Wed³ug danych, na które po-
wo³uj¹ siê zwi¹zkowcy, zaleg³oœci te to czêsto kilka tysiêcy z³otych wobec jednego funkcjonariusza,
a ³¹cznie siêgaj¹ one ju¿ 150 milionów z³.

Na jakoœæ pracy policjantów niekorzystnie wp³ywaj¹ te¿ oszczêdnoœci, jakie czyni siê miêdzy innymi
poprzez likwidowanie jednostek pomocniczych, ograniczenie liczby patroli, zmniejszenie limitów wyko-
rzystywania paliwa. Wszystko to czêsto wrêcz uniemo¿liwia normalne funkcjonowanie wielu komend
powiatowych, zmuszaj¹c ich komendantów do zabiegania o dodatkowe œrodki od samorz¹dów.

W zwi¹zku z t¹ sytuacj¹ proszê Pana Ministra o odpowiedŸ na nastêpuj¹ce pytania.
1. Jaka jest faktyczna sytuacja finansowa Policji po ostatnich ciêciach w bud¿ecie Policji?
2. Jaka jest skala zaleg³oœci p³atniczych wobec funkcjonariuszy? Czy terminowo wyp³acane s¹ im

pensje i kiedy mog¹ oni liczyæ na wyp³atê zaleg³ych œwiadczeñ?
3. Czy poczynione przez rz¹d oszczêdnoœci w bud¿ecie Policji mog¹ wp³yn¹æ na wykonywanie usta-

wowych zadañ Policji w zakresie bezpieczeñstwa mieszkañców?

Z powa¿aniem
Grzegorz Czelej




